
Phenazopyridine HCl 

【OPYR】Pyridium（Urogen®）50mg/Tab         ATC Code：G04BX06 

中文名： 抑炎源膜衣錠  «強生» 

適應症： 膀胱炎、腎盂炎、尿道炎、泌尿生殖器粘膜之鎮痛。 

藥理分類： 
 

作用機轉：   

Analgesic, Urinary. 

An azo dye which exerts local anesthetic or analgesic action on urinary tract mucosa 

through an unknown mechanism. 
  

用法用量： Administration: administer without regard to meals. 

Indications and dosage regimen: 

Dysuria, for symptomatic relief of pain, burning, urgency, and frequency arising 

from irritation of the urinary tract (infection, trauma, surgery, endoscopic 

procedures, or catheter placement):  

－Adults: 

2 Tablets TID.  

－Children 6-12 yrs: 

1 Tablet Tid. 
  

不良反應： 噁心、腹痛、消化不良；頭暈、頭痛、發燒；皮膚或眼睛變黃；皮膚起疹；

臉、手指、腳腫脹等。 
  

交互作用： ⚫ May ↑ the adverse/toxic effect of Sodium Nitrite. Combinations of these 

agents may increase the likelihood of significant methemoglobinemia. 

⚫ Nitric Oxide may ↑ the adverse/toxic effect of Methemoglobinemia Associated 

Agents. Combinations of these agents may increase the likelihood of significant 

methemoglobinemia.  
  

注意事項： 1、本品不可研磨使用。（避免沉積牙齒導致著色） 

2、服用本劑後，尿液會呈黃色或黃褐色，屬正常現象，不必擔心。 
  

懷孕期： Phenazopyridine會通過人類胎盤。動物試驗未發現不良作用。 
  

授 乳 期： 本品用於授乳婦時，其對嬰兒的安全性尚未確立。 

 


